
Referat - bestyrelsesmøde 1/2023 i sejlklubben 

Tid og sted: Tirsdag den 14. marts 2023, hos Vibeke og Kenneth Engbakkevej 19 Viborg. 

Bilag: 

1.  Forslag Bl opgaver for bestyrelsen. 

2.  Årshjul. 

3. CerBficering af sejlklubber omkring bæredygBghed. 

1. Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde 4/2022. 

Referatet godkendes. 

2. Godkendelse af dagsorden for møde 1/2023. 

Dagsorden godkendes. 

3. Informa@on fra formanden 

3.1. Opfølgning. 

Kons@tuering af bestyrelsen. 

MarBn Jørgensen vælges som næsQormand. 

Kenneth Stjerneby Mortensen vælges som sekretær. 

 

Herudover overvejer bestyrelsen at opreTe et nyt ungdomsudvalg Bl næste generalforsamling. Udvalget 

skal søge at inkludere ungdomsmedlemmer under 18 år. Claus og Torben inviteres Bl at deltage i det 

forberedende arbejde. 

Kommunika@on på mail mellem medlemmer af bestyrelsen. 

Vi fortsæTer med e-mail som primært kommunikaBonsmiddel i bestyrelsen. 

DrøFelse af bestyrelsens opgaver (se bilag 1). 

Vedr. formand: Ingen ændringer. 

Vedr. næsQormand: ingen ændringer - Vibeke sender forsikringspapirer Bl MarBn. 

Vedr kasserer: Det Blføjes, at kassereren påser, at CVR NR. for Virksund Sejlklub fornyes hvert 3. år og 

formidles Bl Erhvervsstyrelsen. 

Vedr sekretær: Det Blføjes, at sekretæren udfærdiger referat fra bestyrelsesmøderne. 

Opfølgning på generalforsamling. Se under punktet eventuelt fra generalforsamlingsreferatet. 

Under eventuelt, hvor der ikke er mulighed for at godkende forslag kom der nogle Blkendegivelser. 
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Der var forslag om at etablere træningssessioner på J70 for interesserede medlemmer. Der blev peget på 

torsdage. Sejlklubben har i juni lånt en ekstra J70’er. Rasmus Slabiak fra sejlsportsligaen har Blbudt og 

komme en dag og hjælpe som J70 instruktør. DeTe kunne være starten på træning og match race. 

 

Det drø^es i kapsejladsudvalget, om der skal etableres et nyt set up omkring VB Cup. Kenneth tager det 

med Bl udvalget. 

 

Der var forslag om at etablere en fælles Dropbox for sejlklub fotos som kan benyTes Bl illustraBon af 

arrangementer mm i klubben. DeTe etableres snarest. 

 

Der var forslag om at etablere en ordning for potenBelle eller nye medlemmer om, hvordan man kommer 

ud at sejle. Bestyrelsen mener, at vores mentorordning og velkomstarrangementer 2 x om året opfylder 

deTe behov. 

 

Der blev udtrykt ønske om, at vi bør synliggøre vore sponsorer bedre på Facebook og hjemmeside. 

Bestyrelsen er enige i at der kan gøres mere og vil gøre en indsats for synliggørelsen. 

Der indkøbes nye whiteboardmagneter, som kan bruges i regel og kapsejladsundervisning. 

Vedtægter og forretningsorden for bestyrelsen. 

Intet at bemærke. 

LimLorden Sejlsports generalforsamling 7. marts og DS-generalforsamling 25. marts. 

Deltagelse fra Virksund Sejlklub ved Jens. Bestyrelsen ser gerne, at medlemmer deltager. Jens lægger 

materiale fra møderne på hjemmesiden. 

J70 sejlbåd status. Jens 

• Økonomi. J70 båden er nu fuldt betalt og vi mangler alene refusion fra LAG midlerne – ca. 93.000 kr. 

Jens har ansøgt LAG om udbetalingen. 

• Plan og invita@on @l navngivning. Dato 15. april. Kl. 11.00 

Forslag Bl navn skal indsendes senest d. 31. marts 2023 

Mar@n, Susanne og Bent er udvalg vedr. valg af navn. Der fordeles invitaBoner Bl fonde og i øvrigt 

udfærdiges plan for arrangementet d. 15. april. Rasmus kommer med båden ca kl. 11.00 og selve 

fesBvitas arrangement planlægges Bl start kl 13.00. 
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• Havneplads. Ole Lauritsen fra havnen har Blkendegivet, at der er plads Bl J/70. 

• Forsikring. Båden kaskoforsikres for 300.000 kr. MarBn varetager opgaven om at forsikre ny båd.  

Trailer sikres med lås. Bent Blvejebringes. 

• Sponsorater. Skiltecenteret var sponsor på båden sidste år. MarBn kontakter dem omkring fortsæTelse 

af sponsorat samt produkBon af bådens navn og “Virksund” på folie. 

Der skal gerne skaffes flere sponsorater Bl båden. Oversigt over mulige sponsorer blev udleveret. 

Bæredyg@ghed og miljø, de blå ambassadører. 

Dansk Sejlunion er i gang med at samle vores mange frivillige i et større netværk med fokus på miljø- og 

bæredygBghed, som vi kalder !Blå Ambassadører”. 
 
Netværkets mål er at dele viden om hinandens arbejde med lokale byggeprojekter, adgang Bl vandet, 
affaldsindsamlinger og øvrige grønne akBviteter i din klub, via seminarer, webinar, informaBonskampagner 
og arBkler. 

Hvis du vælger ikke at Blmelde dig, vil du blive sleTet fra vores øvrige lister over miljøkontaktpersoner. 

Vi vil gerne opfordre dig Bl at deltage i netværket og være med Bl at skabe bedre og grønnere rammer for 
vandsportsakBviteter.  
  
Du kan læse mere om netværket og Blmelde dig her: 

For Dansk Sejlunion medlemmer 

Blå Ambassadør er et netværk på tværs af Dansk Sejlunion, Dansk Forening for Rosport og Dansk Kano og 

Kajak Forbund. Netværket er for alle roere og sejlere i vores medlemsklubber, der interesserer sig for emner 

som byggeprojekter, adgang Bl vandet, bæredygBghed og natur i vandsporten. 

Det er for dig, der gerne vil vide mere om et eller flere af emnerne, dele ud af egne erfaringer og blive en 

del af et netværk. 

Der er tre typer blå ambassadører og du vælger selv, hvilken type og hvilket emne du vil være Blå 

Ambassadør indenfor, d.v.s. enten poliBsk repræsentant, klubmedlem og som sejler. FunkBonen som 

poliBsk repræsentant eller klubmedlemmer koordineres med klubledelsen. 

Bestyrelsen har sendt mail Bl ca. 10 medlemmer og opfordret dem Bl at deltage som blå ambassadører. Et 

medlem har indBl videre svaret posiBvt. 
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Hjemmeside og applika@on Ombord 

Link Bl arBkel: hTps://dansksejlunion.dk/nyheder/2023/velkommen-ombord 

Mellem 50 og 60% brugere benyTer smartphone. 5% benyTer tablets. 40% benyTer desktops. 

Den forventede pris er ca. 8000 kr. det første år og 4000 kr. de næsQølgende år. 

Fordeling af midler fra sponsorater forventes at kunne finansiere foreningernes brug af konceptet. 

Vi forventer ikke at være First Mover og ser lige implementeringen af Ombord konceptet an. 

Ungdom, møde med Viborg Kommune 14. marts. 

Sejlklubben har opreTet ny hjemmeside www.ungpaavandet.dk 

Foreningspuljen har 13. marts 2023 Bldelt klubben 25.000 kr. Bl ungdomsakBviteter. 

Klubben har ha^ et posiBvt og konstrukBvt møde med Viborg Kommune. Der arbejdes videre overfor 

kommunen. 

Klargøring af klubbåde. Mail er fordelt Bl en række medlemmer.  

Starter 19. marts. 

Køb af materialer. 2,5 l Cruiser maling købt i e^eråret. 

Rest tovværk Bl at lære at binde knob. 

Jens tjekker op omkring at alle materialer mm er skaffet. 

Duelighed teori og prak@sk. 

Teori 

Kurset har kørt godt med gode instruktører. 

PrakBk. 

Det ser ud Bl at der nu er både nok. 

Sejlerskole – duelighed 2024? 

Der kunne overvejes at kombinere dele af sejlerskolen med prakBsk duelighed. 

4. Orientering om økonomisk status (kasserer).  

4.1. Status økonomi.  

Økonomioversigt blev fordelt Bl internt brug. Økonomien ser fin ud e^er betaling af J70 båd og klubbens 

mellemfinansiering. 

4.2. Status medlemstal og indmeldelser.  

4

https://dansksejlunion.dk/nyheder/2023/velkommen-ombord
http://www.ungpaavandet.dk


Der er d.d. 118 betalende medlemmer og det er forventningen, at vi får en hel del flere ind her i foråret. 

P.t. er der 12 udmeldelser fra sidste års medlemsliste. 

5. Behandling af indkomne sager. 

• Afskrivningsmodel (opfølgning fra seneste bestyrelsesmøde og generalforsamling). 

Afskrivningsmodellen for J70 som blev beskrevet Bl generalforsamlingen gennemføres i praksis i 2023 

regnskabet. 

• Mul@hus, status. Lokalplan. 

Kommunen igangsæTer en lokalplanproces, hvor mulBhuset et implementeret. DeTe smidiggør den 

senere godkendelsesproces. 

Havnen opfordres Bl allerede nu som parallel proces at starte en finansieringsplan og tage kontakt Bl 

evt. fonde etc. 

6. Bordet rundt.  

• DIF e-kursus for bestyrelse.  

Kurset henvender sig især Bl jer, der er idrætsledere i en forening, og det er muligt at tage 
modulerne enkeltvist, så I kan dykke ned i det, der er mest relevant hos netop jer. 

Opret en graBs profil på IdræTens E-læring, og kom i gang allerede i dag via deTe link:  

hTps://ie.dif.dk/ng/public/webshop/#/publicwebshop/product/222 

Måske kunne en samlet bestyrelse tage et kursus næste år. 

• Jollebro. Der er behov for en ny jollebro. Havkajakklubben har taget iniBaBv. 

7. Eventuelt. 

7.1. Kommende bestyrelsesmøder 

Bestyrelsesmøder i 2023:  

Tirsdag den 6. juni kl. 18. Midtvejsevaluering hos Susanne.  

Torsdag den 28. september kl. 18. Emner: Standerstrygning, optagning af klubbåde og 

vinterakBviteter hos Bent. 

Torsdag den 30. november. Emner:  Forberedelse af generalforsamling hos Jens 

Bæredyg@ghed 
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CerBficering af klubber i bæredygBghed (bilag 3). 

DS har lavet en samarbejdsa^ale med Hempel, så sejlsporten bliver foregangsmiljø omkring bæredygBghed 

i friBdslivets brug af vandmiljøet. Hempel er ved at afvikle sine RuslandsakBviteter. 

7.2. Årshjul. 

Vedhæ^et som bilag 2.
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